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KOMISE ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ  

 RADY MĚSTSKÉ ČÁSTI PRAHA 4  

 

Z Á P I S 

 
z 2. zasedání, které se konalo v pondělí 3. dubna 2023 od 17.00 hod do 19.45 hod 

v zasedací místnosti Rady MČ Praha 4, v 10. patře, Úřadu městské části Praha 4, Antala 

Staška 2059/80b, Praha 4 

 

Přítomní členové komise (7): RNDr. Jiří Bendl, CSc., Ing. Hana Horálková, Ing. Ondřej 

Růžička, Ing. Miloš Kožešník, Mgr. Petr Štádler, Jan Hušbauer (od 18.30h z pracovních 

důvodů omluven), Tereza Tajčmanová 

Nepřítomní členové komise (2): Ondřej Fanta, Mgr. Tomáš Liškutín – oba omluveni 

Tajemník: David Záruba 

Hosté: Ing. Jindřich Vaněk (ČZU), Ing. Ondřej Fous (krajinářský architekt) 

Jednání řídil předseda komise RNDr. Jiří Bendl, CSc. Jednání bylo po celou dobu veřejné. 

 

 

1) Přivítání 

 

2) Organizační informace 

 

3) Informace k druhému kolu dotací MČ Praha 4 

 

V návaznosti na bod 3) „Projednání žádostí o dotace“ 1. zasedání komise RMČ Praha 

4 ze dne 22. 2. 2023, seznámil místostarosta MČ Praha 4 Jan Hušbauer přítomné 

členy s obsahem diskuse vedené v rámci zasedání dotační komise a otevřel diskusi 

s návrhem vypsání druhého kola dotací v oblasti životního prostředí. Členové komise 

se shodli na potřebě vyhlášení druhého kola dotací a to v oblastech uvedených 

v usnesení. 

 

Usnesení: 

 

Komise RMČ Praha 4 doporučuje RMČ Praha 4 vypsat II. kolo dotačního řízení 

na podporu životního prostředí a to v oblastech:  

1. Dotace na podporu zlepšení kvality života ve městě 

2. Dotace na ochranu a péči o zvířata a hmyz 

3. Dotace na ekologickou výchovu a vzdělávání 

4. Dotace pro oblast a využití odpadů 

 

Usnesení bylo přijato: pro 7,  proti 0,  zdržel se 0  
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4) Prezentace „Vize správy a rozvoje Centrálního parku Na Pankráci“ a „Studie 

krajinářských úprav parku Na Fidlovačce“ 

 

A) Členům komise a přítomné veřejnosti Ing. Jindřich Vaněk představil zpracovatelský 

tým a podrobně prezentoval „Vizi správy a rozvoje Centrálního parku Na 

Pankráci“ zpracovanou Českou zemědělskou univerzitou v Praze. V rámci prezentace 

proběhla diskuse týkající se zpracovaného záměru. Kromě jiného zaznělo téma 

možnosti přeložky teplovodu při jeho plánované opravě do vhodného místa, kde 

nebude i v dlouhodobém výhledu s kolizí se stromy. Jak zajistit potřebnou kvalitu 

půdního substrátu pro dobrý růst trávníků. Jaká je únosná kapacita zátěže trávníků 

a zároveň, jaká by měla být vhodná plocha trávníků na obyvatele. Diskutovány byly 

sešlapy kořenů stromů a jak zajistit jejich ochranu a zábrany proti vjezdu techniky na 

trávníky. Bylo upozorněno na uvážlivou vhodnou volbu nových vysazovaných stromů, 

aby se nestalo, jako např. v minulosti u vysazované lípy stříbrné (Tilia tomentosa) 

původem z jihovýchodní Evropy, které však byla problémem pro čmeláky i včely, 

které umíraly hlady.   

 

Usnesení: 

 

Komise RMČ Praha 4 projednala Vizi správy a rozvoje Centrálního parku Na Pankráci 

a doporučuje Radě MČ P4, aby byl tento dokument brán jako jeden 

z neopomenutelných koncepčních podkladů pro správu a rozvoj řešeného území, pro 

práci odborů MČ Praha 4 a pro plánování potřebných investic. Při dalším zpracování je 

třeba diskutovat a případně zohlednit připomínky, názory a podněty občanů, členů 

komise, zpracovatele projektu a investora.  

Usnesení bylo přijato: pro 6,  proti 0,  zdržela se 0  

 

B) Členům komise a přítomné veřejnosti byla představena prezentace „Studie 

krajinářských úprav parku Na Fidlovačce“ zpracovaná Ing. Ondřejem Fousem. 

V rámci prezentace proběhla odborná diskuse týkající se zpracovaného záměru. 

V obecné diskusi též zaznělo, aby pro zatravňování byla používána travní semena 

příslušné domácí regionální oblasti a nikolivěk semena nepůvodních trav dovážená 

z Jižní Ameriky a běžně prodávaná v obchodních řetězcích.   

 

Usnesení: 

 

Komise RMČ Praha 4 projednala studii krajinářských úprav parku Na Fidlovačce 

a doporučuje Radě MČ P4, aby byl tento dokument brán jako jeden 

z neopomenutelných koncepčních podkladů pro správu a rozvoj řešeného území, pro 

práci odborů MČ Praha 4 a pro plánování potřebných investic. Při dalším zpracování je 

třeba diskutovat a případně zohlednit připomínky, názory a podněty občanů, členů 

komise, zpracovatele projektu a investora.  

 

Usnesení bylo přijato: pro 6,  proti 0,  zdržela se 0  

 

Zapsal: David Záruba, Jiří Bendl V Praze dne 4. 4. 2023 

 

 

 RNDr. Jiří Bendl, CSc. 

 předseda komise 


